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         O B E C   K U N R A T I C E
                      Kunratice 158, 464 01 Frýdlant, IČO 46744967, telefon: 482312156, ID DS: j5fan6y
                               e-mail: obec.kunratice@seznam.cz, web: www.obeckunratice.cz

Z Á P I S
z veřejného zasedání Zastupitelstva obce Kunratice konaného

ve čtvrtek 21. 12. 2023 od 18:00 hodin v zasedací místnosti Obecního úřadu Kunratice

Zahájení: Pan starosta obce přivítal všechny přítomné na veřejném zasedání zastupitelstva obce.

Přítomni: Milan Götz, Miroslav Liška, Milan Franc, Josef Harant, Matěj Horák, Jiřina Lukášová,
Miloslav Šejna.

Nepřítomni: Mgr. Martin Klečka (omluven - přijde se zpožděním), Luděk Pažout (omluven z
pracovních důvodů)

Zastupitelstvo obce je usnášení schopné

Určení ověřovatelů zápisu: Ověřovateli zápisu jsou určeni Milan Franc a Matěj Horák.

Určení zapisovatele: Zápis ze zasedání pořizuje Milan Götz.

Hosté: Na zasedání není přítomen nikdo z občanů obce ani žádný jiný host.

Před projednáváním návrhu programu zasedání, požádal starosta přítomné, aby společně minutou
ticha uctili památku obětí dnešního střeleckého incidentu na Filozofické fakultě Univerzity Karlovy v
Praze. Po ukončení piety jednání ZO pokračovalo.

K bodu programu č. 1. Schválení programu jednání zastupitelstva
Návrh programu a jeho schválení:
1. Schválení programu jednání zastupitelstva
2. Rozpočet obce na rok 2024
3. Střednědobý výhled rozpočtu obce na období let 2024 - 2027
4. Program rozvoje obce 2024 - 2030
5. Milan Čapek - prodej pozemku p.p.č. 38/3
6. FCC – cenová příloha ke smlouvě o dílo č. S005801572 pro rok 2024
7. Obecně závazná vyhláška o místním poplatku za odkládání komunálního odpadu z nemovité věci
8. Obecně závazná vyhláška o místním poplatku ze psů
9. Smlouvy o úhradě nákladů na likvidaci a soustřeďování vybraného plastového odpadu
10. Novela zákona o obcích - odměňování členů zastupitelstva obce
11. Informace o rozpočtovém procesu
12. Informace o chodu obce
13. Diskuze
Hlasovalo: 7 Pro: 7 Proti: 0 Zdržel se: 0 Program jednání zastupitelstva byl přijat.

Není-li dále v tomto zápisu ze zasedání uvedeno jinak, předkládá informace a navrhuje usnesení k
jednotlivým bodům jednání starosta obce.
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V 18.16 hodin příchod zastupitele Mgr. Martina Klečky. Od této chvíle hlasuje 8 členů zastupitelstva.

K bodu programu č. 2. Rozpočet obce na rok 2024
Pátým rokem v řadě jsme dokázali připravit návrh rozpočtu pro nadcházející rok ještě před ukončením
tohoto kalendářního roku. Díky tomu se můžeme vyhnout zavedení rozpočtového provizoria, které by
mohlo omezit běžný provoz obce až do chvíle, kdy by byl schválen plnohodnotný rozpočet.
Návrh rozpočtu obce na rok 2024 je založen na částečně reálných datech daňových příjmů do konce
letošního října a částečně na předpovědi rozpočtového určení daní podle nástroje Svazu měst a obcí
ČR.  Rozpočtový  návrh  byl  zveřejněn  v  souladu  se  zákonem  od  4.  prosince  2023,  tedy  s
patnáctidenním předstihem před jeho projednáním.
Vzhledem k stále ještě nejisté době jsme se v návrhu opět drželi konzervativních odhadů příjmů. V
oblasti nedaňových příjmů pro nadcházející rok nejsou očekávány žádné významné položky. Příjmy z
lesního hospodaření budou pocházet primárně z prodeje dřeva v rámci samovýroby, přičemž není
plánována žádná těžba. Hlavními položkami v této kategorii jsou tak splátky z Fondu rozvoje bydlení a
příjmy  za  separovaný  odpad.  Kapitálové  příjmy,  jako  je  prodej  pozemků,  nejsou  pro  příští  rok
očekávány. Co se týče dotací, můžeme počítat s příspěvkem přibližně 80 tisíc korun na činnost místní
správy.  Situace  ohledně  financování  pracovníků  veřejně  prospěšných  prací  (VPP)  zůstává  nejistá.  V
současnosti  máme jednoho zaměstnance na dodatku k  pracovní  smlouvě,  který  prodlužuje  jeho
poměr do konce ledna. Druhého zaměstnance přijímáme do kmene a prodlužujeme pracovní poměr
do konce roku 2024. Celkové příjmy jsou tedy odhadovány na 7 530 000 Kč.

Výdajová část rozpočtu odráží potřeby obce napříč všemi oblastmi, od lesního hospodaření, přes
dopravu, sport, kulturu, sociální služby, veřejné osvětlení, zeleň, územní rozvoj, hasiče až po místní
správu, včetně provozu naší příspěvkové organizace. Provozní příspěvek pro tuto organizaci zůstává
na úrovni 90 tisíc korun měsíčně kvůli situaci s cenami elektrické energie. V návrhu jsou zachovány
individuální dotace pro místní spolky ve stejné výši jako v letošním roce, včetně nového rybářského
spolku, který již avizoval, že by rád požádal o dotaci na činnost. V návrhu je počítáno s navýšeným
příspěvkem na dopravní obslužnost, který platíme Libereckému kraji. Zde došlo k navýšení částky z
90 na 200,- Kč za obyvatele. Oproti zveřejněnému návrhu rozpočtu jsme museli přistoupit k jeho
korekci u výdajů za odpad (očekávané zvýšení ceny služeb) a u příspěvků organizacím, jejichž jsme
členy (zvýšení příspěvků ERN a DSO), přičemž jsme využili  předpokládaného přebytku u položek
elektrické energie. Tato korekce nemá vliv na celkový objem rozpočtu. Náklady na elektrickou energii
jsme se snažili zohlednit ve všech kapitolách, kde se počítá s jejím nákupem. Určení přesné výše této
položky je obtížné s ohledem na její způsob úhrady, které nekoresponduje s kalendářním rokem a
navíc  jsou konečné náklady vidět  až  po konečném vyúčtování  v  březnu následujícího roku.  Pro
nadcházející rok neplánujeme žádné významné investice, ale zaměříme se na lokální opravy našich
nemovitostí.  Poskytování  půjček  z  Fondu rozvoje  bydlení  bude  závislé  na  poptávce.  Očekávaný
zůstatek ve fondu bude bezmála 500 tisíc korun.
Celkové výdaje rozpočtu jsou stejně jako příjmy nastaveny na 7 530 000 Kč, což z něj činí vyrovnaný
rozpočet. Finanční potřeby obce budeme řešit operativně prostřednictvím rozpočtových opatření, jako
v předchozích letech. Zaměříme se na úspory kdekoliv to bude možné, abychom vytvořili provozní
přebytek, který nám pomůže realizovat budoucí plány obce.

Zastupitelé se shodli, že prioritou na rok 2024 mají být opravy chodníků a zastávek.

Usnesení číslo
64/2023

Zastupitelstvo obce Kunratice po projednání schvaluje rozpočet obce
Kunratice  na  rok  2024  jako  vyrovnaný  v  celkové  výši  -  příjmy:
7.530.000,- Kč a výdaje: 7.530.000,- Kč. Závaznými parametry rozpočtu
jsou paragrafy. Rozpis rozpočtu je přílohou zápisu.

Hlasovalo: 8 Pro: 8 Proti: 0 Zdržel se: 0 Usnesení bylo přijato.
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K bodu programu č. 3. Střednědobý výhled rozpočtu obce na období let 2024 - 2027
Předložený  zpracovaný  návrh  střednědobého  rozpočtového  výhledu  byl  sestaven  na  základě
kvalifikovaného  odhadu  budoucího  vývoje  daňových  příjmů.  Ačkoliv  se  jedná  o  proces,  který  může
připomínat  věštění  z  čajových  lístků,  legislativa  nám  ukládá,  abychom  tento  dokument  měli
zpracovaný a připravený.
Střednědobý  rozpočtový  výhled  je  klíčovým  nástrojem  pro  finanční  plánování  a  rozvoj  hospodářství
územních samosprávných celků nebo svazků obcí. Jeho struktura je vystavěna na pevném základu
uzavřených  smluvních  vztahů  a  přijatých  závazků,  a  to  obvykle  pro  období  dvou  až  pěti  let
následujících po rozpočtovém roce. Náš návrh je připraven do roku 2027.
V souladu se zákonem č. 250/2000 Sb., o rozpočtových pravidlech územních rozpočtů, byl návrh
rozpočtového výhledu, stejně jako návrh obecního rozpočtu pro následující rok, zveřejněn v termínu
od 4. prosince 2023.

Usnesení číslo
65/2023

Zastupitelstvo  obce  Kunratice  po  projednání  schvaluje  Střednědobý
výhled rozpočtu obce Kunratice na období let 2024 - 2027.

Hlasovalo: 8 Pro: 8 Proti: 0 Zdržel se: 0 Usnesení bylo přijato.

K bodu programu č. 4. Program rozvoje obce 2024 - 2030
Obec se rozhodla aktualizovat svůj klíčový dokument pro rozvoj, což je krok vyvolaný dílčími úspěchy
v realizaci předešlých plánů a změnami v podmínkách. Proces aktualizace Programu rozvoje obce
(dále PRO) zahrnuje sběr návrhů a připomínek od občanů a spolupráci s odbornou skupinou MAS
Frýdlantsko, která má zkušenosti  s  podobnými projekty.  Cílem je vytvořit  dokument,  který bude
reflektovat současné a budoucí potřeby obce a bude sloužit jako základ pro další rozvojové aktivity a
získávání finančních prostředků.
Níže je výčet toho, co máme doposud v této záležitosti za sebou?

Rozhodnutí o aktualizaci PRO jsme učinili v listopadu předešlého roku.
Do aktualizace jsme zapojili  veřejnost,  přičemž jsme na počátku roku uspořádali  veřejnou
debatu "Na slovíčko, sousedé". Cílem fóra bylo diskutovat o budoucím směřování obce a získat
návrhy a připomínky od občanů, které by měly obohatit aktualizovaný dokument.
Proběhlo  průběžné  hodnocení  stávajícího  PRO,  které  poskytlo  podněty  pro  novou  verzi
dokumentu. Toto hodnocení naznačuje, že byly úspěšně realizovány některé z plánovaných
aktivit a v obci došlo k významným změnám, které ovlivňují současný PRO.
S ohledem na změny a již realizované aktivity je potřeba vytvořit nový PRO, který bude lépe
odpovídat aktuálním i budoucím potřebám obce.
Pro spolupráci  na tvorbě nového PRO jsme oslovili  Místní  akční  skupinu Frýdlantsko (MAS
Frýdlantsko), která má odborné zkušenosti s tvorbou rozvojových programů pro obce. Členky
MAS Frýdlantsko pomáhaly  již  s  organizací  veřejné debaty,  která proběhla v  roce 2012 a
vypracovaly pro nás současný PRO.

Nyní již tedy projednáváme nový Program rozvoje obce, připravený kolektivem MAS Frýdlantsko, který
vychází ze statistických údajů sebraných při sčítání lidu v roce 2021 a zohledňuje výstupy ze zmíněné
lednové veřejné debaty "Na slovíčko, sousedé". Zároveň obsahuje aktualizovaný akční plán, který byl
zrevidován na konci listopadu letošního roku. Nový PRO bude opět podléhat průběžnému hodnocení i
pravidelné aktualizaci. V nejbližší době nás čeká ještě určení priorit v zásobníku aktivit, abychom
mohli dané věci začít řešit či připravovat k realizaci.

Usnesení číslo
66/2023

Zastupitelstvo obce Kunratice po projednání schvaluje Program rozvoje
obce Kunratice na období let 2024 - 2030.

Hlasovalo: 8 Pro: 8 Proti: 0 Zdržel se: 0 Usnesení bylo přijato.
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K bodu programu č. 5. Milan Čapek - prodej pozemku p.p.č. 38/3
V tomto bodě navazujeme na říjnové zasedání zastupitelstva, kdy jsme projednávali žádost pana
Milana Čapka, který se obrátil na náš obecní úřad s návrhem na koupi pozemku s označením parcelní
číslo 38/3 v k.ú. Kunratice u Frýdlantu. Tento pozemek má výměru 163 m2. Pan Čapek projevil zájem o
nákup tohoto pozemku, který je momentálně součástí jeho oplocené zahrady a je jím užíván.
Jednáme  o  transakci  týkající  se  nemovitého  majetku  obce,  což  vyžaduje  dvojí  projednání  v
zastupitelstvu. Na říjnovém zasedání jsme schválili  záměr prodeje, který je v souladu s právními
předpisy  nutné  zveřejnit  alespoň  15  dní  před  definitivním schválením prodeje.  Záměr  byl  zveřejněn
dne 20. listopadu 2023, a zároveň byl zadán požadavek na vypracování znaleckého posudku, aby byla
stanovena hodnota dané nemovitosti.
Posudek vypracoval znalec pan Jindřich Mezsner, který ocenil nemovitost na částku 20 050 Kč. S
panem Čapkem byla tato cena konzultována a on s ní vyjádřil svůj souhlas. Žadatel bude rovněž
zodpovídat za veškeré náklady spojené s uzavřením příslušné smlouvy a s provedením zápisu do
katastru nemovitostí.

Usnesení číslo
67/2023

Zastupitelstvo obce Kunratice po projednání schvaluje prodej pozemku
p.p.č. 38/3 v k.ú. Kunratice u Frýdlantu žadateli panu Milanu Čapkovi za
cenu  dle  znaleckého  posudku  č.  4394/2023  ze  dne  15.  11.  2023  a
pověřuje starostu obce k podpisu kupní smlouvy.

Hlasovalo: 8 Pro: 8 Proti: 0 Zdržel se: 0 Usnesení bylo přijato.

K bodu programu č. 6. FCC – cenová příloha ke smlouvě o dílo č. S005801572 pro rok 2024
Naše obec má uzavřenou smlouvu o dílo s firmou FCC Česká republika, s.r.o. – Provozovna Frýdlant,
pod číslem S005801572. V rámci této smlouvy každoročně schvalujeme cenovou přílohu.
Pro nadcházející období oznámila společnost FCC zvýšení cen svozových služeb, které odráží míru
inflace k poslednímu říjnovému dni aktuálního roku, jež činí 12,1 % a současně změnu DPH u těchto
služeb,  které přechází  z  15 % na 21 %. Zdražení  služeb o přibližně 19 % je navíc  ovlivněno i
legislativní změnou v oblasti odpadového hospodářství, jež byla zavedena v roce 2021. Tato nová
legislativa zásadně zasáhla do struktury cen za sběr a svoz odpadů, nejen z důvodu zvýšení poplatků
za ukládání odpadů, ale také změnou v systému vybírání těchto poplatků.

V reakci na tyto změny byla v předminulém roce přijata Obecně závazná vyhláška č. 2/2021, která se
těmito novými podmínkami zabývá. Přestože se obec snaží efektivně hospodařit s prostředky na svoz
a likvidaci odpadů, každoročně jsme konfrontováni s nutností doplácet přibližně 100 tisíc korun. V
letošním roce se tato částka z trojnásobila. Je třeba počítat s tím, že v následujícím roce budou tyto
náklady ještě vyšší. Kvůli zmírnění dopadu na rozpočet obce budeme v následujícím bodě projednávat
a přijímat novou obecně závaznou vyhlášku, v níž cenu za odpady musíme navýšit.

Na druhé straně intenzivně pracujeme na nových smlouvách se společností EKO-KOM, která nám
poskytuje  finanční  kompenzace  za  tříděný  odpad.  Rozdíl  mezi  náklady  a  výnosy  obce  je  dále  dán
výdaji  za  sezónní  svozy  objemného  a  nebezpečného  odpadu,  za  služby  spojené  s  výsypem a
částečným pronájmem kontejnerů na separovaný odpad, za výsyp kontejnerů od hřbitova, a také za
likvidaci stavebního odpadu a vyprazdňování septiků a jímek ve vlastnictví obce. Tyto služby nejdou
na vrub občanům a jsou hrazeny z rozpočtu obce.

Usnesení číslo
68/2023

Zastupitelstvo obce Kunratice po projednání schvaluje cenovou přílohu
pro rok 2024 ke smlouvě o dílo č. S005801572 uzavřenou se společností
FCC Česká republika, s.r.o., se sídlem Ďáblická 791, 18200 Praha, IČO:
45809712, a pověřuje starostu obce k jejímu podpisu.

Hlasovalo: 8 Pro: 8 Proti: 0 Zdržel se: 0 Usnesení bylo přijato.
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K bodu programu č. 7. Obecně závazná vyhláška o místním poplatku za odkládání
komunálního odpadu z nemovité věci
Zavedení Obecně závazné vyhlášky č. 2/2021 přinesl zcela nový mechanismus pro výběr poplatků za
komunální odpad. Tato vyhláška zavedla v roce 2022 místní poplatek s všemi jeho dopady, včetně
povinnosti hlášení a vymáhání dluhů. K aktualizaci došlo v reakci na změny v legislativě týkající se
odpadového hospodářství, a naše obec se při tvorbě vyhlášky inspirovala příkladem obcemi z okolí,
jejichž dokumentace byla odsouhlasena Odborem dozoru Ministerstva vnitra.
Pro  úplnost  a  náhled do historie  vzniku  vyhlášky se  současným poplatkem uvádíme následující
informace. Existují různé metody stanovení výše poplatků za odpad, od paušálního poplatku na osobu,
přes poplatek za množství vyprodukovaného odpadu, až po poplatek za objednaný objem odpadu.

Poplatek na osobu je stanoven na základě trvalého pobytu a v některých obcích se pohybuje
okolo 700 Kč za osobu ročně. Pro naši obec, s počtem obyvatel 365 a s mnoha uživateli popelnic
bez trvalého pobytu, tento systém není vhodný a vedl by k vyšším nákladům pro obec.
Poplatek za množství  vyprodukovaného odpadu v současné době pro naše podmínky není
realizovatelný. Vozidla společnosti FCC nejsou vybavena potřebnou technologií pro vážení nebo
měření objemu odpadu. Tento systém vyžaduje, aby obec v prvním roce po zavedení nevybírala
žádné  poplatky  a  teprve  po  ročním  vyúčtování  by  bylo  možné  náklady  přerozdělit  mezi
poplatníky, což se podobá zálohové platbě za energie s konečným vyúčtováním na konci roku.
Naše obecně závazná vyhláška se zaměřuje na poplatek za objednaný objem odpadu, který
nejlépe odpovídal předchozímu modelu placení. Popelnice mají standardizovaný objem, a proto
lze stanovit cenu za jednotku objemu, i když vozidla nejsou vybavena vážním systémem. Sazba
poplatku byla v roce 2022 stanovena na 60 haléřů za litr objednaného objemu.

Pro letošní rok jsme poplatek zachovali ve stejné výši, jako v roce loňském, kdy nabyla účinnost
stávající OZV 2022. To se promítlo v rozpočtu navýšením podílu, který platí obec za likvidaci odpadu.
Rok 2022 byl v tomto ohledu zkušební a ukázalo se, že je to pro obec větší finanční zátěž, než před
úpravou zákona. V současnosti tak musíme vydat novou obecně závaznou vyhlášku, která nejen že
zohlední novelu zákona o místních poplatcích, ale především odrazí růst nákladů za služby spojené se
sběrem a likvidací odpadů. Doposud jsme dopláceli za svoz odpadů do 100 tisíc korun. V letošním
roce se však tento podíl obce z trojnásobil a my tak ke konci října doplácíme 303 tisíc korun.
S ohledem na výše popsané přistupujeme k aktualizaci vyhlášky, přičemž k tomu dojde vydáním
nové. Tou se stanoví nejen nová výše poplatku na 75 haléřů za litr objednaného objemu, ale upraví se
i její znění tak, aby bylo v souladu s novelou zákona o místních poplatcích. Vydáním nové vyhlášky se
zároveň zruší platnost té stávající.

Usnesení číslo
69/2023

Zastupitelstvo obce Kunratice po projednání vydává Obecně závaznou
vyhlášku  o  místním  poplatku  za  odkládání  komunálního  odpadu  z
nemovité věci.

Hlasovalo: 8 Pro: 8 Proti: 0 Zdržel se: 0 Usnesení bylo přijato.

K bodu programu č. 8. Obecně závazná vyhláška o místním poplatku ze psů
Dne 1. 1. 2024 nabyde účinnosti zákon č. 252/2023 Sb., který novelizuje zákon č. 565/1990 Sb., o
místních poplatcích, ve znění pozdějších předpisů. Reforma se v prvé řadě zaměřuje na proces správy
místních  poplatků.  Změny  však  mohou  mít  dopad  také  na  úpravu  specifik  jednotlivých  místních
poplatků, včetně detailů, které jsou stanoveny v obecně závazných vyhláškách (OZV) jednotlivých
obcí. Vzhledem k této skutečnosti Ministerstvo vnitra České republiky vydává doporučení, aby obce
přistoupily k vydávání nových obecně závazných vyhlášek v souladu s nadcházející právní úpravou,
jež vstoupí v platnost od 1. ledna 2024. 
S ohledem na výše popsané se starosta obce objednal na konzultaci do liberecké pobočky Odboru
dozoru a  kontroly  Ministerstva vnitra  ČR (ODK MVČR),  kde nechal  prověřit  platnost  současných
vyhlášek. Na návštěvě u zástupkyně ODK MVČR paní Mgr. Dagmar Buchtové bylo při kontrole naší
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současné OZV zjištěno, že nemusíme novou vyhlášku vydávat, neboť neobsahuje ustanovení o správě
poplatku, které je novelou zákona dotčené a tím může naše vyhláška zůstat v platnosti.
Novou vyhlášku bychom museli vydat v případě, že by se zastupitelstvo rozhodlo pro úpravu výše
poplatku. Ta se nezměnila již od roku 2008 a činí stále 150 korun za prvního psa a 200 korun za
druhého či dalšího psa stejného majitele. Celkové vybrané poplatky se u nás pohybují kolem 10 tisíc
korun. Peníze jsou využity na úhradu nákladů spojených například s odchytem psů či jejich umístěním
do útulku.
Zastupitelé  se  rozhodli,  že  poplatek  za  psi  měnit  nechtějí.  Tento  bod tak  byl  pouze
projednán a poskytnuté informace vzali přítomní na vědomí.

K bodu programu č. 9. Smlouvy o úhradě nákladů na likvidaci a soustřeďování vybraného
plastového odpadu
V loňském roce vešel v platnost zákon č. 243/2022 Sb., o omezení dopadu vybraných plastových
výrobků na životní prostředí (dále zákon), byl přijat jako součást legislativního procesu reagujícího na
evropskou  směrnici  o  snižování  dopadu  některých  plastových  výrobků  na  životní  prostředí.  
Ustanovení § 10 zákona zavádí povinnosti pro výrobce určitých plastových výrobků, které mimo jiné
zahrnují i přispívání na náklady na čištění a sběr odpadu.

K bodu programu č. 9.1. Společnost Procter & Gamble Czech Republic s.r.o.
S ohledem na zákonnou povinnost uzavřít smlouvu o úhradě nákladů na likvidaci a soustřeďování
vybraného plastového odpadu podle ustanovení § 10 zákona č. 243/2022 Sb., o omezení dopadu
vybraných plastových výrobků na životní prostředí („Zákon“) se společnost Procter & Gamble Czech
Republic s.r.o.,  tímto obrací na naši obec s návrhem na uzavření smlouvy o úhradě nákladů na
likvidaci a soustřeďování vybraného plastového odpadu, přičemž je zastoupena společností MARKET
VISION s.r.o..
Společnost Procter & Gamble Czech Republic s.r.o. je ve smyslu shora uvedeného Zákona považována
za „výrobce“, kterému Zákon ukládá povinnost uzavřít  smlouvu o úhradě nákladů na likvidaci a
soustřeďování  vybraného  plastového  odpadu  s  jednotlivými  obcemi  ČR,  neboť  prodává  vybrané
plastové výrobky v podobě předvlhčených ubrousků pro osobní hygienu a péči o domácnost.

Usnesení číslo
70/2023

Zastupitelstvo obce Kunratice po projednání schvaluje smlouvy o úhradě
nákladů na likvidaci a soustřeďování vybraného plastového odpadu se
společností Procter & Gamble Czech Republic s.r.o., Ottova 402, 26901
Rakovník, IČO: 27086721 a pověřuje starostu obce k jejímu podpisu.

Hlasovalo: 8 Pro: 8 Proti: 0 Zdržel se: 0 Usnesení bylo přijato.

K bodu programu č. 9.2. společnost NEVAJGLUJ a.s.
V obdobné záležitosti se na naši obec obrací i společnost NEVAJGLUJ a.s., která řeší úhradu nákladů na
úklid a nakládání s odpady tabákových výrobků. Aby mohla společnost NEVAJGLUJ a.s.  plnit  své
povinnosti vyplývající z uvedeného zákona, musí uzavřít s jednotlivými obcemi smlouvu tak, aby ve
třetím roce od udělení oprávnění spolupracovala minimálně s 90 % obcí v rámci celé ČR. Mezi hlavní
povinnosti  této  společnosti  patří  zajištění  úhrad  nákladů  obcím na  úklid,  soustřeďování  a  další
nakládání  s  odpady  tabákových  výrobků  s  filtry  (nedopalky)  a  také  osvětová  činnost,  která  je
zaměřená na omezení odhazování nedopalků v obcích mimo určené sběrné nádoby (tzv. littering).

Usnesení číslo
71/2023

Zastupitelstvo obce Kunratice po projednání schvaluje uzavření smlouvy
o úhradě nákladů na úklid a nakládání s odpady tabákových výrobků se
společností NEVAJGLUJ a.s., Na strži 1702, 14000 Praha, IČO: 19180632
a pověřuje starostu obce k jejímu podpisu.

Hlasovalo: 8 Pro: 8 Proti: 0 Zdržel se: 0 Usnesení bylo přijato.
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K bodu programu č. 10. Novela zákona o obcích - odměňování členů zastupitelstva obce
Několik  novinek  přináší  novela  tří  zákonů  o  obcích,  krajích  a  hlavním  městě  Praze,  která  má
samosprávám ulehčit práci a pomoci fungovat efektivněji a hospodárněji. Novela již byla schválena
Poslaneckou sněmovnou Parlamentu ČR a dne 30. listopadu 2023 i Senátem Parlamentu ČR. 
Novelizace všech tří  zákonů sjednocuje odměňování  zastupitelů.  Výše odměn volených zástupců
samospráv tak již nebude závislá na politické vůli vlády, ale na objektivním statistickém údaji.
Nově se budou odměny vypočítávat pro každý kalendářní rok dle stanoveného vzorce vycházejícího z
průměrné  hrubé  měsíční  nominální  mzdy.  Protože  máme v  současném usnesení  o  odměňování
zastupitelů,  které jsme přijali  na ustavujícím zasedání v roce 2022, citaci  odkazují  na prováděcí
nařízení vlády č. 318/2017 Sb., které bude od 1. ledna neplatné, je doporučeno usnesení upravit. 
Navržené usnesení zachovává stejnou výši odměn neuvolněných zastupitelů s účinností od začátku
roku 2024, přičemž vynechává výčet možných funkcí zastupitele. U uvolněných zastupitelů se žádné
usnesení přijímat nemusí, u nich dojde ke změně automaticky.

Usnesení číslo
72/2023

Zastupitelstvo obce Kunratice po projednání v souladu § 84 odst. 2 písm.
n) zákona o obcích stanoví s účinností od 1. ledna 2024 výše měsíčních
odměn  pro  neuvolněné  členy  zastupitelstva  obce  následovně:
Místostarosta 8.000 Kč, Člen zastupitelstva obce 1.500 Kč. V případě
nastoupení náhradníka na uvolněný mandát bude odměna náležet ode
dne složení slibu. V případě personální změny v obsazení jednotlivých
funkcí, tj. v případě nového zvolení do funkce bude odměna náležet ode
dne zvolení do této funkce.

Hlasovalo: 8 Pro: 8 Proti: 0 Zdržel se: 0 Usnesení bylo přijato.

K bodu programu č. 11. Informace o rozpočtovém procesu
Rozpočtová opatření provedená od posledního zasedání zohledňují:

Převod finančních prostředků ve výši 137 972,04 Kč ze spořícího účtu na běžný účet KB.
Přijetí finanční podpory Kunratické JamParády ve výši 20 tisíc korun od společnosti Mlýn Perner,
za což touto cestou ještě jednou děkujeme majiteli panu Danielu Pernerovi.
Příjem finančních prostředků na mzdy VPP za měsíc listopad ve výši 2x 16 tisíc korun.
V rámci závěrečného vyúčtování dotace z Libereckého kraje vracíme část nevyčerpané dotace
ve výši 8.603,48 Kč. Tato vratka je způsobena zdařilým poptávkovým řízením, kdy se ušetřili
finanční prostředky. Při nákupu osobních ochranných prostředků jsme dosáhli lepších cenových
podmínek, než bylo původně předpokládáno na základě cen dostupných online v době podání
žádosti  o dotaci.  Za poskytnutou finanční podporu projektů mnohokrát děkujeme Libereckému
kraji.

Do konce roku musíme provést vnitřní úpravu rozpočtu, kdy budeme do rozpočtu zapojovat finanční
prostředky z let minulých. Zároveň převedeme z hospodářské činnosti finanční prostředky ve výši do
150 tisíc korun. Letos skončíme s rozpočtovým schodkem kolem jednoho milionu korun, což však
nutně neznamená, že jsme hospodařili v letošním roce špatně. Realizovali jsme sice řadu věcí, které
šli nad rámec plánovaného rozpočtu, ale šlo o aktivity, které nám pomohou v budoucnu. Jedná se
zejména o projekční činnost, kdy jsme nechali zpracovat projektové dokumentace na opravy třech
místních komunikací. Máme hotovou projektovou dokumentaci na transbordér Harta a nechali jsme
zpracovat pasport skutečného provedení staveb v areálu Jedničky. Povedlo se realizovat poměrně
rozsáhlé  opravy  místních  komunikací  za  více  jak  350  tisíc  korun.  Na  schodku  se  podílí  rovněž
zmiňovaný doplatek za odpady ve výši 300 tisíc korun a také půjčky z Fondu rozvoje bydlení, kdy
jsme půjčili o 170 tisíc korun více, než jsme rozpočtovali. V souladu s kupní smlouvou jsme letos
vyplatili cílovou prémii za včasnou výstavbu rodinného domu jednomu ze stavebníků v lokalitě "Nad
Brynychovými". Dále jsme pořídili vybavení na kulturní činnost v hodnotě 259 tisíc korun, které je sice
podpořeno dotací ze Státního zemědělského intervenčního fondu ČR, ale tu obdržíme až v roce 2024.
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Sdělení aktuálních zůstatků na bankovních účtech ke dni konání zasedání Zastupitelstva obce:
Komerční banka – běžný: 984 309,47  Kč
Česká národní banka: 2 314 174,12  Kč
Fond rozvoje bydlení: 491 144,28  Kč
Hospodářská činnost: 63 468,96  Kč
Sbírkový účet: 84 777,87  Kč
Volně použitelná částka je tedy 3 298 483,59 Kč.

Usnesení číslo
73/2023

Zastupitelstvo obce Kunratice  po projednání  bere  na vědomí  přijatá
rozpočtová opatření a nemá námitek proti jejich provedení.

Hlasovalo: 8 Pro: 8 Proti: 0 Zdržel se: 0 Usnesení bylo přijato.

K bodu programu č. 12. Informace o chodu obce

Ukončené realizace projektů - úspěšně jsme v letošním roce dokončili 3 projekty, které byly
podpořeny  dotací.  Dvakrát  se  jednalo  o  vybavení  pro  hasičskou  jednotku,  a  sice  nákup
pneumatik na cisternu a nákup osobních ochranných prostředků pro 4 členy JPO. Vše máme
dodané a v současnosti již vyúčtované s poskytovatelem dotace, jímž je Liberecký kraj. Dotace
vždy činila okolo 50 % celkových nákladů projektu. Na nové pneumatiky na hasičskou cisternu
činila dotace 55 tisíc korun a na nákup zásahové výstroje činila 69 tisíc korun, resp. 60.396 Kč
(viz vratka nedočerpané části). Třetí dotací podpořený projekt byl na pořízení Vybavení pro
kulturní činnost, v jehož rámci jsme pořídili párty stany a pivní sety. Celkové náklady činili 259
tisíc a v příštím roce obdržíme 80% dotaci ze Státního zemědělského intervenčního fondu.

K bodu programu č. 13. Diskuze

Milan Franc -  oslovit  majitele  Kunratické farmy kvůli  špatnému stavu místní  komunikace
vedoucí kolem areálu.

starosta - spojím se v této záležitosti s panem ředitelem a věc budeme řešit.

Závěr: Pan starosta poděkoval přítomným za účast na zasedání a ukončil jednání v 19:15 hodin.

Přílohy: Prezenční listiny, Rozpis rozpočtu obce na rok 2024

Zapsal: Milan Götz Zápis ověřili: Milan Franc ........................................

Matěj Horák ........................................

V Kunraticích dne 21.12.2023

Miroslav Liška
místostarosta

Milan Götz
starosta


